

DOI: 10.18572/1813-1220-2022-3-7-11

Советский опыт управления финансовой системой как перспективное направление междисциплинарных научных исследований (к 100-летию СССР)

Бочкарева Екатерина Александровна,
заведующая кафедрой административного и финансового права
Северо-Кавказского филиала Российского государственного университета правосудия,
профессор кафедры конституционного и административного права
Кубанского государственного университета,
доктор юридических наук, доцент

finansyst11@gmail.com

В статье анализируется степень разработанности вопросов финансовой системы СССР в работах представителей разных отраслей научных знаний современного периода. Формулируются цель, задачи, определяется методология, а также перспективы междисциплинарного исследования наследия СССР в сфере регулирования и управления финансовой системой; обосновывается ценность советского опыта управления финансовой системой для теории и практики публично-правовых и частноправовых отношений.

Ключевые слова: финансовая система, СССР, управление финансовой системой, советский опыт, наука финансового права, междисциплинарные исследования, история права.

Soviet Financial System Management Experience as a Prospective Area of Inter-Disciplinary Scientific Studies (on the 100th Anniversary of the USSR)

Ekaterina A. Bochkareva
Head of the Department of Administrative and Financial Law
of the North-Caucasian Branch of the Russian State University of Justice
Professor of the Department of Constitutional and Administrative Law
of the Kuban State University
LL.D., Associate Professor

The article analyzes the degree of development of the USSR financial system issues in the works of representatives of various branches of scientific knowledge of the modern period. The purpose, tasks are formulated, the methodology is determined, as well as the prospects for an interdisciplinary study of the legacy of the USSR in the field of regulation and management of the financial system; the value of the Soviet experience in managing the financial system for the theory and practice of public law and private law relations is substantiated.

Keywords: financial system, USSR, financial system management, Soviet experience, science of financial law, interdisciplinary research, history of law.